
Schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders

Betreft: OZB-ontheffing bij beheerconstructies braakliggend terrein

Rotterdam, 30 juli 2015

Geacht college,

Afgelopen week hoorde de SP-fractie dat een van de huiskamers van de wijk, 'Natuurtalent' aan de
Veldkersweg 50 in Schiebroek, tegen problemen aanloopt omdat de organisatie verantwoordelijk 
voor het beheer, Talentfabriek010, plots een (na)heffing OZB krijgt voor 2014 en 2015. 

Deze huiskamer van de wijk, een voormalige schooltuin die in 2012 op last van de gemeente 
gesloten werd, wordt sinds januari 2014 met succes beheerd door Talentfabriek010. Zij zorgt voor 
een grote diversiteit en bedrijvigheid waardoor de braakliggende tuin nu een plek is geworden 
waar wijkbewoners graag te vinden zijn en vrijwillig een bijdrage leveren.

Deze vorm van beheer van braakliggende gemeentelijke grond is niet uniek. Door heel de stad 
pakken bewoners en lokale organisaties dit soort plekken op om zo in de noodzakelijke 
maatschappelijke ruimte en activiteiten te voorzien. Bovendien bespaart het de gemeente geld: de 
buitenruimte is door dergelijk gebruik en beheer vrij van noodzakelijk onderhoud. Hetgeen 
uitstekend zou moeten aansluiten bij de visie van dit college, wat uitgaat van 'eigen kracht' en 
'burgerparticipatie'. 

De SP is een groot voorstander van initiatieven zoals deze, maar verneemt van bewoners dat dit 
soort beheerconstructies vaak erg onzeker zijn, door onder meer wisselende medewerking van de 
gemeentelijke diensten. Een van de belangrijkste redenen hiervoor is dat er in Rotterdam nog 
geen eenduidig beleid gevoerd wordt op beheerconstructies voor gemeentelijke braakliggende 
terreinen. Het is dan ook niet verwonderlijk dat organisaties met grote vraagtekens zitten over wat 
zij van de gemeente kunnen verwachten met betrekking tot huur, heffingen, de samenwerking 
tussen de verschillende diensten en transparantie over toekomstplannen. 

De SP-fractie wil voorkomen dat dit het voortbestaan van initiatieven afhankelijk is van willekeur of 
slechte samenwerking tussen de gemeentelijke diensten, en roept het college op om met helder 
beleid te komen. Daarom de volgende vragen aan het college:

1. Wat is het beleid vanuit de gemeente Rotterdam met betrekking tot het heffen van 
belastingen (specifiek OZB) bij beheerders van gemeentelijke (braakliggende) grond en 
opstallen?

 
2. Wordt hierbij onderscheid gemaakt tussen commerciële beheerders, organisaties met een 

maatschappelijke doelstelling en bewoners die zorgen dragen voor het beheer? En wordt 
hierbij onderscheid gemaakt tussen tijdelijke en langdurige beheerconstructies?

3. Op welke wijze berekend de gemeente de WOZ-waarde van braakliggende terreinen, zoals
een voormalige schooltuin? Gaat de gemeente bij het bepalen van de hoogte van de OZB 
uit van het huidige gebruik van de grond en opstallen?



Acute gemeentelijke heffing, zoals hierboven beschreven kunnen bij dergelijke initiatieven voor 
grote problemen zorgen. Hoge lasten kunnen niet zomaar worden opgehoest door organisaties die
veelal door vrijwilligers worden gedragen.

4. Wordt er door de gemeente bij het opstellen van het huurcontract rekening gehouden met, 
en gecommuniceerd over, toekomstige lokale heffingen zoals OZB (en de hoogte hiervan) 
aan de huurder? Zo ja, op welke wijze?

5. Veel initiatieven ontvangen via Maatschappelijke Ontwikkeling een vergoeding om in de 
huur te kunnen voorzien. Op welke manier wordt hierbij rekening gehouden met 
toekomstige OZB-heffingen, die niet of moeilijk op te brengen zijn? 

In bepaalde gevallen is de dienst Belastingen bereid in overleg te gaan over gemeentelijke 
heffingen, zoals is gebeurd bij de ondernemers in de Gouwstraat - Charlois, die uiteindelijk een 
regeling hebben kunnen treffen.

6. Wanneer komt een huurder of beherende organisatie in aanmerking voor een dergelijk 
overleg en/of regeling met de dienst Belastingen, naast de formele bezwaarprocedure?

7. Is het college het met de SP eens dat dit soort 'uitzonderingen' niet enkel gemaakt moeten 
worden als een organisatie, al dan niet via de gemeenteraad, aan de bel trekt, maar  dat 
hier beleid op gemaakt moet worden? Zo ja, wat kunnen we aan regelgeving van het 
college verwachten en op welke termijn?

Op 28 mei jl. is de motie 'Exploitatielasten huiskamers' door de raad aangenomen, waarin wordt 
gesteld dat het college na een verkenning terug komt naar de raad met een voorstel waarin 
bewoners worden bijgestaan in het beheersen van de exploitatielasten voor hun huiskamers in de 
wijk.

8. Worden ook bewonerstuinen en huiskamers zoals Natuurtalent, die gebruik maken van 
braakliggende gemeentelijke grond, meegenomen in dit voorstel? 

9. Ziet het college mogelijkheden om organisaties of bewoners die het beheer van 
gemeentelijke braakliggende grond op zich nemen (deels) te kunnen vrijwaren van de 
OZB? Zo nee, op welke manier wil het college dan voorkomen dat initiatieven financieel in 
de problemen komen door een hoge (na)heffing van de OZB?

Wij zien uw beantwoording met belangstelling tegemoet.

Met vriendelijke groet,

Querien Velter 

http://www.ris.rotterdam.nl/cgi-bin/showdoc.cgi/action=showdoc/id=215024/Exploitatielasten_huiskamers.pdflocatie:

